
PROTOKÓŁ nr XXI/2016 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu  29  czerwca  2016r. w godzinach 10
00 -  

15
00

 w sali konferencyjnej nr 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.
 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki                                                                                                                      

2. Andrzej Paweł Chuchnowski                                                                                                   

3. Tadeusz Czerwiecki                                                                                                           

4. Zbigniew Roman De – Mezer                                                                                                  

5. Grzegorz Gorlo                                                                                                                      

6. Zbysław Wojciech Grajek                                                                                                                                                                                                            

7. Jacek Juszkiewicz                                                                                                                 

8. Bożena Maria Kamińska                                                                                                       

9. Zdzisław Koncewicz                                                                                                         

10.Karol Korneluk                                                                                                                  

11. Stanisław Kulikowski                                                                                                      

12. Kamil Lauryn                                                                                                                            

13. Andrzej Łuczaj                                                                                                              

14. Wojciech Malesiński                                                                                                      

15. Józef Wiesław Murawko                                                                                                 

16. Wojciech Pająk                                                                                                                  

17. Zdzisław Przełomiec                                                                                                       

18. Anna Ruszewska                                                                                                                  

19. Irena Bożena Schabieńska                                                                                                 

20. Sławomir Jan Szeszko                                                                                                                               

21. Andrzej Turowski                                                                                                                 

22. Piotr Wasiukow 

Nieobecni: 

1.Dorota Anna Jabłońska  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik Miasta i Sekretarz 

Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji  

i straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele 

radia, telewizji i prasy.  

 

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXI sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę B. Sidorek                  

i Łukasza Kurzynę - Zastępców Prezydenta Miasta, Mariusza Klimczyka - Sekretarza Miasta,  

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 



związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec, przypomniał, że proponowany porządek obrad został dostarczony 

radnym przy zwołaniu sesji. Poinformował radnych, że na wniosek Prezydenta Miasta Suwałk 

ujęty w planie pracy Rady Miejskiej do rozpatrzenia w czerwcu  projekt uchwały w sprawie 

Strategii  rozwiązywania problemów społecznych miasta Suwałk na lata 2016 - 2025 

procedowany będzie w innym terminie. 

Radni nie zgłosili uwag, wobec powyższego przyjęli następujący porządek obrad:  

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XX/2016 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                               

25 maja 2016 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                       

w Suwałkach od dnia 26 maja 2016 roku.     

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za I 

półrocze 2016 r.  

6. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  za 2015 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  nadania Panu Bjørnowi Frode Moen tytułu 

"Honorowy Obywatel Miasta Suwałk". 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego  

w Suwałkach.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju 

uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii   Rozwoju  Kultury Miasta 

Suwałk do 2020 roku”. 

(Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 

elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce 

Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Działań na Rzecz Seniorów 

na lata 2016 – 2020 w Mieście Suwałki. (Informacja z konsultacji społecznych 

dotyczących projektu Programu Działań na Rzecz Seniorów na lata 2016-2020 w Mieście 

Suwałki). 



(Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 

elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce 

Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu oraz ustalenia opłat 

obowiązujących na Cmentarzu Komunalnym w Suwałkach.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  pozbawienia drogi nr 101393 B Leśniczówka 

Białorogi w Suwałkach w kategorii drogi gminnej, poprzez wyłączenie jej z użytkowania 

jako drogi publicznej. 

15. Interpelacje i zapytania radnych.        

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego północnej części rejonu ulicy Franciszkańskiej w 

Suwałkach. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicami Mariana Buczka, Leśną i Poznańska 

w Suwałkach.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe 

wydzierżawienie na okres 30 lat nieruchomości gruntowych położonych w Suwałkach 

przy ul. Krasickiego. 

19. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków i objętych ochroną  na terenie  Miasta Suwałki. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2016 rok.                            

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016–2030.  

23. Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

24. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji 

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

26. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

27. Wnioski i oświadczenia radnych. 

28. Zamknięcie obrad. 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XX/2016 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                               

25 maja 2016 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec, poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół 

obrad został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 

28 czerwca 2016 r.  

 

 



Ad pkt. 4  

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  w 

Suwałkach od dnia 26 maja 2016 roku.  

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym, Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia od 26 maja 2016, została 

przyjęta.  

    

Ad pkt. 5 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  za I 

półrocze 2016 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym, sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Suwałkach  za I półrocze 2016 r, zostało przyjęte.  

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  za 2015 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały                         

- załącznik nr 8 do protokołu.  

Wystąpienie Prezydenta Miasta stanowi załącznik elektroniczny do protokołu. 

 

Józef W. Murawko – przewodniczący  Komisji  Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

komisji. - załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Zbigniew R. De-Mezer  –przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił opinię komisji. 

- załącznik nr  10 do protokołu. 

Przewodniczący przedstawił pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej (uchwała nr 

RIO. V-00321-20/16). 

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 14 radnych 

  przeciw       –  8 

  wstrzymał się      –  0 

Większością głosów  została podjęta 

 

                                                   Uchwała nr XXI/247/2016  

                                                   Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                                       z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Suwałki wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu  za 2015 rok. 



 stanowi załącznik nr 11   do protokołu. 

 

Ad pkt.7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium 

Zbigniew R. De-Mezer - przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek komisji w 

sprawie absolutorium. - załącznik nr  12  do protokołu. 

W dyskusji udział wzięli: 

Grzegorz Gorlo – poinformował,  że z uwagi na obserwowany brak zainteresowania 

sprawami życiowymi mieszkańców  Klub Prawo i Sprawiedliwość nie udzieli absolutorium  

Prezydentowi Miasta.  

 

Zbigniew R. De-Mezer- podał przykłady działań Prezydenta Miasta na rzecz poprawy życia 

mieszkańców, przytoczył przykładowe inwestycje oraz wskazał na udział mieszkańców                   

w procesie zarządzania miastem, poprzez powołane Rady – m.in. ds. gospodarki, sportu.                  

W imieniu Klubu Łączą nas Suwałki wyraził poparcie dla Prezydenta.   

Wiesław Murawko- oznajmił, iż Blok Samorządowy  poprze wniosek o udzielenie 

absolutorium Prezydentowi.  

Zbysław Grajek  w imieniu radnych Platformy Obywatelskiej oraz Karol Korneluk jako 

radny Sojuszu Lewicy Demokratycznej wyrazili również poparcie wniosku w sprawie 

udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Suwa 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –14 radnych 

  przeciw       –  8 

  wstrzymał się      –  0 

Większością głosów została podjęta.                                               

Uchwała Nr XXI/248/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

                       w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium 

stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Podziękował za  udzielenie absolutorium i zapowiedział dalsze 

działania na rzecz rozwoju miasta  ze zwróceniem szczególnej uwagi na potrzeby  życiowe 

mieszkańców.  

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  nadania Panu Bjørnowi Frode Moen tytułu 

"Honorowy Obywatel Miasta Suwałk". 

 

Czesław Renkiewicz – jako wnioskodawca, przypomniał radnym o zasługach Bjorna Frode 

Moena  wniesionych w działania na rzecz promocji i rozwoju Suwałk. 

  - załącznik nr 14 do protokołu.  

 



Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXI/ 249 /2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie  nadania Panu Bjørnowi Frode Moen tytułu "Honorowy Obywatel Miasta 

Suwałk". 

stanowi załącznik nr 15   do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego  

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały                         

- załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. - załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta 

 

 Uchwała Nr XXI/ 250 /2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

                             w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego  w Suwałkach. 

stanowi załącznik nr 18  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 10  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju 

uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 



Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz z 

autopoprawką. 

                        - załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska – przewodnicza Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawiła opinię 

Komisji. - załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Józef W. Murawko – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej  przedstawił 

opinię Komisji. - załącznik nr 21 do protokołu. 

  

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXI/251/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny 

Suwalczanin”. 

stanowi załącznik nr 22  do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii   Rozwoju  Kultury 

Miasta Suwałk do 2020 roku”. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały                         

- załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Stanisław Kulikowski – przewodniczący Komisji Kultury, Sportu  i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji.  - załącznik nr 24 do protokołu. 

 
Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXI/252/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie przyjęcia „Strategii   Rozwoju  Kultury Miasta Suwałk do 2020 roku”. 



stanowi załącznik nr  25    do protokołu. 

Bożena Kamińska - posłanka na Sejm RP, dyrektor Suwalskiego Ośrodka Kultury– 

wyraziła podziękowanie za pracę nad ważnym dla miasta dokumentem, podkreśliła jego wagę 

dla rozwoju szeroko pojętej kultury w mieście. 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Działań na Rzecz 

Seniorów na lata 2016 – 2020 w Mieście Suwałki.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały                         

- załącznik nr 26 do protokołu.  

Kamil Lauryn – wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. - załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta 

 Uchwała Nr XXI/253/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie przyjęcia Programu Działań na Rzecz Seniorów na lata 2016 – 2020 w 

Mieście Suwałki.  

stanowi załącznik nr 28  do protokołu. 

 

Ewa B. Sidorek- podziękowała za pracę nad dokumentem szczególnie członkom Rady 

Seniorów.  

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu oraz ustalenia opłat 

obowiązujących na Cmentarzu Komunalnym w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz z 

autopoprawką, 

  - załącznik nr 29 do protokołu.  

Kamil Lauryn – wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. - załącznik nr 30 do protokołu.  

Józefa W. Murawko – przewodniczący  Komisji  Finansowo – Budżetowej przedstawił 

opinię komisji. - załącznik nr  31 do protokołu. 

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych 



  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXI/254 /2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie ustalenia regulaminu oraz ustalenia opłat obowiązujących na Cmentarzu 

Komunalnym w Suwałkach.  

stanowi załącznik nr 32  do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  pozbawienia drogi nr 101393 B Leśniczówka 

Białorogi w Suwałkach w kategorii drogi gminnej, poprzez wyłączenie jej z użytkowania 

jako drogi publicznej. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz z 

autopoprawką. 

  - załącznik nr 33 do protokołu.  

 

Zdzisław  Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii  i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię  Komisji. - załącznik nr  34 do protokołu. 

 
Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta 

 

Uchwała Nr XXI/255 /2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie  pozbawienia drogi nr 101393 B Leśniczówka Białorogi w Suwałkach                        

w kategorii drogi gminnej, poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako drogi publicznej. 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Ad pkt. 15 

Interpelacje i zapytania radnych.        

Anna Ruszewska- W nawiązaniu do wcześniej interpelacji zapytała, czy złożony przez radną 

wniosek o nadanie nazwy Żołnierzy Wyklętych rondu przy zbiegu ulicy Mariana Buczka                         

i ulicy łączącej się z ulicą Leśną w Suwałkach będzie rozpatrzony przez powołany zespół ds. 

nazewnictwa obiektów w mieście ponieważ nie otrzymała żadnej odpowiedzi.  



Irena Schabieńska – w imieniu mieszkańców ulicy Legnickiej, Wrocławskiej  i Katowickiej 

zapytała o dalsze działania na tych ulicach w związku z opracowanym już  projektem 

technicznym.  

Poprosiła o przygotowanie informacji w tematach: 

 -  liczebności klas w szkołach podstawowych i gimnazjach przede wszystkim dotyczyć ma 

klas, które są największe i najmniejsze, 

 -  informację o nauczycielach, czy osobach, które zostały zatrudnione jako osoby 

wspomagające nauczyciela szczególnie w klasach 1-3, informacja ma dotyczyć klas oprócz 

integracyjnych, 

-  ile jest obecnie w szkołach i zespołach szkół etatów pedagoga, psychologa, bibliotekarza, 

-  jak wygląda sprawa zatrudnienia  pracowników zlikwidowanego Centrum Kształcenia 

Praktycznego, którzy przeszli bądź przejdą do innych placówek, na jakich zasadach, ilu już 

zostało zatrudnionych. Radna poprosiła o taką odpowiedź do września. 

Jacek Juszkiewicz  - na prośbę mieszkańców ulicy Kazimierza Wielkiego i Wazów wyraził 

zaobserwowaną nieskuteczność znaku „ślepa ulica”.  Skuteczniejsze i zapewniające 

bezpieczeństwo byłoby ustawienie słupków  uniemożliwiających przejazd samochodów przez 

drogę.  

Zwrócił uwagę na skrzyżowanie Kazimierza Wielkiego z ul. Łokietka gdzie z jednej strony 

ulicy, od strony ul. Jagiełły znajduje się znak - uwaga na drogę z pierwszeństwem przejazdu, 

zaś od strony ulicy K. Wielkiego takiego znaku nie ma. Kierowcy traktują ulicę Łokietka  jak 

ulicę podporządkowaną. Często tam dochodzi do nerwowych sytuacji kolizyjnych. Poprosił                  

o udzielenie pomocy mieszkańcom, ponieważ dotychczasowe interwencje nie przyniosły 

oczekiwanego skutku. 

W odniesieniu do pisma z-cy prezydenta E. Sidorek w sprawie „Orlików” wyjaśnił,                           

że dyskutowany temat związany z zatrudnieniem  osób na boiskach nie dotyczy animatorów 

ponieważ fundusze na animatorów sportu były przekazywane z ministerstwa sportu,                       

na umowy o dzieło. Umowy zawierane były na 9 miesięcy, gdzie miasto deklarowało dopłatę 

w wysokości 1000 zł, drugie 1000 zł przekazywała fundacja sportu. Dodał, że miasto nie jest 

stroną pracodawcy ponieważ była to umowa na zlecenie. Radny poinformował,                                

że pracownicy złożyli pozew do sądu pracy. Ma nadzieję, że sprawa będzie wyjaśniona, jak 

również to, że, jak twierdzą pracownicy, nie otrzymywali należnego im wynagrodzenia, które 

deklarowało miasto. 

Wojciech Pająk- zapytał, czy w związku z ogłoszeniem przez panią minister edukacji 

narodowej planów kontrreformacji systemu oświaty, nie ucierpią na tym dzieci. Czy część 

uczniów będzie musiała wrócić do podstawówek, czy wszystkie licea suwalskie są gotowe na 

nauczanie 4 roczników.  

Drugie pytanie skierował w imieniu młodzieży, która dopytuje o ligę podwórkową 

zapowiadaną w związku z rozszerzeniem działań na boiskach. Gdzie mogą zgłaszać się na 

rozgrywki, czy już w wakacje rozgrywane będą mecze. Zapytał o realizację projektu 

„Bulwary nad Czarną Hańczą”  

Zdzisław Koncewicz - w imieniu mieszkańców Dubowa, poprosił o ułożenie pasa 

ograniczającego prędkość na odcinku ul. W. Polskiego łączącej się ze Strefą.  

Andrzej Łuczaj –  wystąpił w imieniu rodziców Szkoły podstawowej nr 11, w obronie klasy 

1F, która decyzją wydaną z Urzędu Miasta, i po części dyrektora, została przygotowana do 



zlikwidowania. Wręczył Prezydentowi pismo zredagowane przez rodziców i poprosił, aby                    

w czasie przerwy w obradach pod pismem podpisali się  radni.  

Karol Korneluk – zapytał jak w naszym mieście wygląda sprawa zadłużenia osób 

jeżdżących komunikacją miejską bez wykupionych biletów i w jaki sposób jest problem 

rozwiązywany. 

Zapytał też, czy jest planowana wspólna inwestycja z gminą Suwałki dotycząca ścieżki 

rowerowej do Płociczna. Czy prowadzone są  rozmowy na ten temat, czy można liczyć na 

wsparcie samorządów  i finanse z  projektów trans-granicznych.W imieniu mieszkańców 

zapytał o plany wobec terenu po wyburzonym budynku przy ul. Waryńskiego 6.  

Zapytał, czy dbając o dobro najmłodszych mieszkańców planuje się wprowadzenie                           

w szkołach podstawowych nauki gry w szachy.  

Zbysław Grajek – zapytał o stan wody w zalewie Arkadia.  

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego północnej części rejonu ulicy Franciszkańskiej 

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek dotyczący podjęcia 

uchwały  - załącznik nr 36 do protokołu.  

 

Zdzisław  Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii  i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię  Komisji. - załącznik nr 37 do protokołu. 

 
Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 18 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXI/256/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej części rejonu ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach. 

stanowi załącznik nr38 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicami Mariana Buczka, Leśną                              

i Poznańską w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek dotyczący podjęcia 



uchwały  - załącznik nr 39 do protokołu.  

 

Zdzisław  Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii  i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię  Komisji. - załącznik nr  40 do protokołu. 

 
Józefa W. Murawko – przewodniczący  Komisji  Finansowo – Budżetowej przedstawił 

opinię komisji. - załącznik nr  41 do protokołu. 

 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 19 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta. 

Uchwała Nr XXI/257/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 

pomiędzy ulicami Mariana Buczka, Leśną  i Poznańską w Suwałkach. 

stanowi załącznik nr  42  do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe 

wydzierżawienie na okres 30 lat nieruchomości gruntowych położonych  w Suwałkach 

przy ul. Krasickiego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek dotyczący podjęcia 

uchwały  - załącznik nr 43 do protokołu.  

 

Zdzisław  Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii  i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię  Komisji. - załącznik nr  44 do protokołu. 

 
Józefa W. Murawko – przewodniczący  Komisji  Finansowo – Budżetowej przedstawił 

opinię komisji. - załącznik nr  45 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –19 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 



Jednogłośnie została podjęta.  

Uchwała Nr XXI/258/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                              z dnia 29 czerwca 2016 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe wydzierżawienie na okres 30 lat 

nieruchomości gruntowych położonych  w Suwałkach przy ul. Krasickiego.  

stanowi załącznik nr 46  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek dotyczący podjęcia 

uchwały  - załącznik nr 47 do protokołu.  

 

Zdzisław  Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii  i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię  Komisji. - załącznik nr  48 do protokołu. 

 

Wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 19 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXI/ 259/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                              z dnia 29 czerwca 2016 r.  

                                           w sprawie nadania nazw ulicom. 

stanowi załącznik nr 49  do protokołu. 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków i objętych ochroną  na terenie  Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek dotyczący podjęcia 

uchwały  - załącznik nr 50 do protokołu.  

 
Józefa W. Murawko – przewodniczący  Komisji  Finansowo – Budżetowej przedstawił 

opinię komisji. - załącznik nr  51 do protokołu. 



 

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 19 radnych 

  przeciw       –  0 

  wstrzymał się      –  0 

Jednogłośnie została podjęta. 

Uchwała Nr XXI/ 260/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                              z dnia 29 czerwca 2016 r.  

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną  

na terenie  Miasta Suwałki. 

stanowi załącznik nr  52   do protokołu. 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2016 r. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek dotyczący podjęcia 

uchwały  - załącznik nr 53 do protokołu.  

 
Józefa W. Murawko – przewodniczący  Komisji  Finansowo – Budżetowej przedstawił 

opinię komisji. - załącznik nr  54 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 12 radnych 

  przeciw       –  7 

  wstrzymał się      –  0 

Większością głosów uchwała została podjęta 

                                         Uchwała Nr XXI/ 261/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                              z dnia 29 czerwca 2016 r.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

                                    w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2016 r. 

stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016–2030. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek dotyczący podjęcia 

uchwały  - załącznik nr 56 do protokołu.  



 
Józefa W. Murawko – przewodniczący  Komisji  Finansowo – Budżetowej przedstawił 

opinię komisji. - załącznik nr  57 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 13 radnych 

  przeciw       –  6 

  wstrzymał się      –  0 

Większością głosów uchwała została podjęta.  

                                             Uchwała Nr XXI/ 262/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                              z dnia 29 czerwca 2016 r.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2016–

2030. 

 

stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Ad pkt. 23 

Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

 Zdzisław Przełomiec przypomniał, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym Rada gminy wybiera ze swego grona wiceprzewodniczącego 

bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, w 

głosowaniu tajnym.  

 Poprosił o zgłaszanie kandydatów i ewentualną prezentację kandydata: 

Kandydaci nie zostali zgłoszeni, wobec powyższego stwierdził, że z uwagi na brak 

kandydatów realizacja punktu staje się bezprzedmiotowa. 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że radny Tadeusz Czerwiecki wyraził akces pracy w 

Komisji Rewizyjnej, ponadto w dniu  20 czerwca br. wpłynął wniosek radnego Piotra 

Wasiukowa, że rezygnuje z pracy w Komisji Kultury Sportu i Turystyki i  wyraża również akces 

pracy w Komisji Rewizyjnej.  

Z uwagi na to, że do komisji zgłosiło się dwóch kandydatów tj. Tadeusz Czerwiecki i Piotr 

Wasiukow, co powoduje niezgodność z zapisem §48 ust.8 Statutu Miasta Suwałk, który mówi,     

że komisje liczą od 5 do 8 członków, wyboru kandydata na członka Komisji Rewizyjnej Rada 

dokona  w drodze głosowania:  

 

Irena B. Schabieńska – Zaproponowała, aby kandydaci się za reprezentowali. 



Wiesław Murawko-  stwierdził, że kandydaci nie mają takiego obowiązku. 

Zdzisław Koncewicz – zwrócił uwagę, że od miesiąca  T.Czerwiecki jest radnym i nie miał 

zaszczytu  pracować w dwóch komisjach. Wskazał na różne sytuacje, które uniemożliwiły 

pracę  radnego Czerwieckiego w Komisji Rewizyjnej. 

 Irena B. Schabieńska – wyraziła opinię, że radni klubu Prawo i Sprawiedliwość 

niedopuszczani są do pracy w znaczących Komisjach Rady Miejskiej i trudno będzie                      

o dalszą współpracę.  

Andrzej Łuczaj – nazwał sytuację pozbawioną cech demokracji. 

Zbigniew De-Mezer- przytoczył wiele przykładów  z działalności obecnego rządu PiS, kiedy 

niedopuszczane były do współpracy inne partie i ugrupowania. 

Wiesław Murawko – zwrócił się do radnych PiS, aby przypomnieli wcześniejsze zdarzenia, 

które miały miejsce podczas obrad Rady i fakt demokratycznego kształtowania się jej 

organów.   

Głosowanie za członkos twem w komisji Rewizyjnej radnego Tadeusza 

Czerwieckiego:   

 za                          – 7 radnych 

  przeciw       –  11 

  wstrzymał się      –  1 

Głosowanie za członkos twem w komisji Rewizyjnej radnego Piotra 

Wasiukowa:  

 za                           –12 radnych 

  przeciw       –  7 

  wstrzymał się      –  0 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania kandydatem na członka Komisji 

Rewizyjnej wybrany został Pior Wasiukow. Poprosił o wpisanie nazwiska do projektu 

uchwały i przegłosowanie. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 12 radnych 

  przeciw       –  7 

  wstrzymał się      –  0 

Większością głosów została podjęta. 

                                             Uchwała Nr XXI/ 263/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                              z dnia 29 czerwca 2016 r.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

o zmianie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Suwałkach. 

 stanowi załącznik nr 59  do protokołu. 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych  stałych komisji 

Rady Miejskiej w Suwałkach. 



Przewodniczący Rady stwierdził, iż zachodzi konieczność dokonania zmian w uchwale                       

w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach ponieważ  

radny Piotr Wasiukow zrezygnował z pracy w komisji Kultury Sportu i Turystyki. 
Ponadto, radny Tadeusz Czerwiecki   jest członkiem jednej komisji, a zgodnie  z § 48 ust. 5 

Statutu Miasta Suwałk radny może być członkiem 2 komisji.  

W związku z powyższym poprosił radnego o wyrażenie woli pracy w jednej z komisji, której 

skład jest niepełny tj. do Komisji Kultury Sportu  i Turystyki  lub Komisji Oświaty                                    

i Wychowania.  

Radny Tadeusz Czerwiecki stwierdził, że musi się zastanowić. 

 W związku z powyższym przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 12 radnych 

  przeciw       –  7 

  wstrzymał się      –  0 

Większością głosów  została podjęta. 

                                             Uchwała Nr XXI/ 264/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                              z dnia 29 czerwca 2016 r.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

w sprawie ustalenia składów osobowych  stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

stanowi załącznik nr 60  do protokołu. 

Ad pkt. 26 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Prezydent Miasta Suwałk Czesław Renkiewicz 

oraz zastępca Ewa B. Sidorek. 

Annę Ruszewską, w kwestii nazwy ronda poinformował, że złożony przez radną wniosek  

będzie, w stosownym czasie, rozpatrywany przez zespół do spraw nazewnictwa ulic  i rond            

w mieście.   

Irenę  Schabieńską  poinformował, że w oparciu o sporządzony program realizacji zadań 

związanych z budową i remontem dróg w mieście, z września ubiegłego roku,  zadnia będą 

konsekwentnie realizowane. Stosowny wniosek zostanie złożony do projektu budżetu na rok 

przyszły.  

 Jacekowi Juszkiewiczowi  odpowiedział, że wszystkie kwestie zgłoszone przez radnego, 

związane z drogami, rozstrzygnie Zarząd Dróg i Zieleni po dokonaniu szczegółowego 

rozpoznania.  

Wojciecha Pająka poinformował, że projekt suwalskich bulwarów jest już gotowy. Od wielu 

miesięcy opracowywana jest szczegółowa dokumentacja dotycząca rewitalizacji budynku po 

byłej łaźni.  Rozstrzygnięty został przetarg na budowę układu drogowego przy bulwarach. 

Wybudowana ma być m.in. uliczka wcinająca się w zagospodarowywany kwartał przy 

muzeum M. Konopnickiej. Do końca października, jak wynika z umowy, zaplanowane roboty 

powinny być wykonane. Ponadto, prowadzone są rozmowy z partnerami z różnych miast 

litewskich  i  białoruskich na temat wspólnych realizacji wielu projektów. Część tych 

projektów została złożona. Miasto przygotowało aż 10 projektów w ramach konkursu 

ogłoszonego w programie Polska – Litwa. Na 108 projektów nasze jednostki złożyły 10 

projektów. Prezydent ocenił to, jako bardzo dobry wynik.  Alokacja na całość zadań, to 53 

miliony euro. Prezydent dodał, że środki na realizację bulwarów suwalskich są bardzo 

potrzebne. Wyraził nadzieję, że w okresie 2-3 lat teren pod bulwary całkowicie zostanie 

zrewitalizowany i uporządkowany.  



 Zdzisławowi Koncewiczowi - ewentualną potrzebę ograniczenia prędkość na wskazanym 

fragmencie ulicy od Wojska Polskiego do Strefy przeanalizuje Zarząd Dróg i Zieleni. 

Prezydent zwrócił się do komendanta Straży Miejskiej, aby dotarł do właściciela 

nieruchomości położonej po prawej stronie na omawianym terenie i zobligował do 

uprzątnięcia bałaganu i gruzowiska.   

 Karola Korneluka poinformował, że sprawa zadłużenia z tytułu jazdy bez biletów, zostanie 

przekazana  prezesowi PGK i radny otrzyma pisemną odpowiedź.  

- Budowa  ścieżki rowerowej do Płociczna jest planowana jako wspólna inwestycja  z gminą 

Suwałki i powiatem Suwalskim. Projekt obejmie odcinek ulicy Staniszewskiego, do granicy 

miasta i do Płociczna. Przygotowany zostanie wniosek w ramach narodowego planu budowy 

dróg lokalnych. Na pozyskanie  środków są duże szanse, a tym samym na wykonanie ścieżki 

wraz z remontem drogi, szczególnie tego odcinka poza miastem.  

 - Teren po zburzonym, będącym w bardzo złym stanie technicznym, budynku przy ul. 

Waryńskiego 6, poprawi komunikację po poszerzeniu chodnika. Więcej inwestycji w tym 

miejscu nie planuje się.  

Radnego Zbigniewa Grajka poinformował, że doraźne czyszczenie zalewu Arkadia nie 

przynosi oczekiwanego rezultatu, dlatego też czas pomyśleć o gruntownym oczyszczaniu. 

Należy jesienią wyłowić ryby i dać do przechowania, spuścić wodę i oczyścić zalew z błota, 

glonów i innych zanieczyszczeń. Przy okazji należałoby zagospodarować wyspę, 

zlikwidować siedlisko ptaków, które bardzo zanieczyszczają teren. Zalew nie był czyszczony 

przez okres 30 lat, pochłonie więc, około miliona złotych. Dobrze byłoby pozyskać na ten cel 

środki zewnętrzne. Prezydent zapowiedział powrót do tematu w okresie planowania budżetu 

na przyszły rok, a więc na przełomie sierpnia i września. 

Odpowiedzi udzielone przez Ewę B. Sidorek. 

Karolowi Kornelukowi na zapytanie o klasy z nauką gry w szachy odpowiedziała,                      

że w minionym roku szkolnym realizowanych było 51 godzin tygodniowo w klasach od 0 do 

3. Miasto przystąpiło do programu szachy w szkole i w ramach tego programu także były 

realizowane zajęcia. Z zapowiedzi ministerstwa wynika, że nauka gry w szachy ma być 

umieszczona w podstawie programowej.  Przeprowadzone zostały w tym zakresie szkolenia                

w Suwalskim Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli.  E. Sidorek poinformowała o wiadomych 

już zmianach w podstawie programowej np. od 1 września 5 - latki będą miały język obcy, 

jako obowiązkowy. Działania przygotowawcze rozpoczną się z chwilą uzyskania konkretnych 

informacji i przepisów prawnych odnośnie zmian w oświacie – dodała odnosząc się do 

zapytania radnego Wojciecha Pająka. 

Jackowi Juszkiewiczowi - w kwestii zatrudnienia na Orlikach stwierdziła, że w związku               

z zakończeniem programu animatora w arkuszu organizacyjnym szkoły, w dział zatrudnienia, 

dyrektor musiał wpisać stanowisko ujęte w rozporządzeniu w sprawie zatrudniania 

pracowników samorządowych, czyli kierownik bądź gospodarz boiska. Wracając do sprawy 

zatrudnienia na Orliku w ZS nr 3 zastępca prezydenta poinformowała, że jedna z osób 

odchodzi  na emeryturę, inna podejmie pracę od września, kolejna zaś złożyła pozew do sądu, 

w związku z powyższym należy poczekać na wyrok. 

Radnego Wojciecha Pająka  poinformowała, że  na szkolnych stronach internetowych, na 

stronie urzędu miasta , a także na stronie OSIR-u i wszystkich innych instytucjach kultury 

będzie informacja o działaniach wakacyjnych. Jedną z propozycji jest projekt „Eurofutbol” 

czyli zajęcia na wszystkich boiskach. Wszyscy dyrektorzy zostali zobowiązani, aby zakupić 

duże tablice, na których będą umieszczane regulaminy korzystania z boisk. Wszystkie boiska 

będą otwarte od godz. 9:00 do 20:00, będą tam prowadzone rozgrywki pomiędzy boiskami. 

Za każdym razem inne boisko będzie gospodarzem rozgrywek. E. Sidorek odesłała do 

regulaminów, jak również poinformowała, że w ramach akcji, zainteresowani będą mogli 

korzystać z porad treningowych, a oprócz tego będą organizowane turnieje i inne imprezy.           

W ramach tego programu będą ufundowane nagrody, m.in. karnety na zajęcia sportowe. 

Ponadto wszystkie boiska zostały ubezpieczone od nieszczęśliwych wypadków. Ewentualne 

naprawy i dozór leży w gestii dyrektorów i Miasta. 



Kontynuując wypowiedź odnośnie zmian w oświacie Ewa Sidorek wyraziła niepokój                       

i zapowiedziała ogrom pracy zespołu ludzi przygotowujących zmiany do wprowadzenia                

w bardzo krótkim czasie.  

Andrzeja Łuczaja poinformowała, że znana jest sytuacja klasy 1 f w SP 11. Dodała, że jest 

to właśnie efekt tego, kiedy rodzice zdecydowali się i skorzystali z prawa, aby uczeń 1 klasy 

mógł powtórzyć klasę. Zatrudnienie nauczyciela pracującego w tej klasie ( 1 f) okazało się 

niemożliwe z uwagi na charakter zawartej umowy - czasowa. Mniejsza liczba klas powoduje 

redukcję zatrudnienia, głównie osób zatrudnionych na umowy czasowe. Ponadto,                    

nie mogą funkcjonować klasy 10 -15osobowe, ponieważ jest to duży koszt. Suwalska oświata 

pochłania 130 mln zł. z czego 90 mln stanowi subwencja, pozostałe koszty to budżet Miasta. 

 

Ad pkt. 27 

Wnioski i oświadczenia radnych.  

Głos zabrał Andrzej Łuczaj wyrażając swoją opinię odnośnie  działań oszczędnościowych 

od połowy kadencji ,szczególnie w oświacie,  po to,  żeby na koniec kadencji były pieniądze 

na inne rzeczy.  

Ewa B. Sidorek -  nie zgadzając się ze słowami radnego przytoczyła niektóre działania po 

wyborach tj. od 2015 r. - podniesiono dodatki za warunki pracy, za wychowawstwo, 

utworzono dwujęzykowe liceum, finansowana jest innowacja pedagogiczno-fizyczna                    

w gimnazjum nr 8, wprowadzono zajęcia opłacane z budżetu miasta. Ponadto, zatrudniono 

dodatkowych nauczycieli oraz pomoce nauczyciela w przedszkolach oraz dodatkowe panie 

woźne.  

Zbigniew R. De-Mezer zaoferował pomoc przy pracy nad regulaminem głosowania.  

Ad pkt. 28 

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Zdzisław Przełomiec poinformował, że po uzgodnieniu                                       

z przewodniczącymi klubów, kolejne obrady odbędą się 17 sierpnia o godz.14:00, w sali 26 

Urzędu Miejskiego i poświęcone będą  rozpatrzeniu  uchwał wynikających z bieżącej pracy 

Samorządu. 

Podziękował przybyłym za uczestnictwo, a radnym za aktywny udział w obradach.  

 

 Przewodniczący zamknął XXI sesję Rady Miejskiej. 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

                                                                                              Przewodniczący 

                                                                                      Rady Miejskiej w Suwałkach 

  

                                                                    Zdzisław Przełomiec 

 

Protokół sporządziła: 

 
 

 

 

 
 


